
PROTOKÓŁ
z obrad XXI Sesji VI kadencji  Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim odbytej

dnia 20 grudnia 2012r.
Porz  ą  dek obrad:  

1. Otwarcie obrad XXI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z obrad XX Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej 
w Brześciu Kujawskim.

3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.

4. Omówienie i przyjęcie   uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012r. 
5. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.
6. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji 

przedmiotowych na 2013r. dla samorządowego zakładu budżetowego.
7. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.
8. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brześć 

Kujawski 
na rok 2013;
a) wystąpienie Burmistrza Brześcia Kujawskiego w sprawie projektu budżetu;
b) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z ewentualnymi autopoprawkami;
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
d) odczytanie opinii komisji właściwej ds. budżetu;
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;
f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

9. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii.

10. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Brześć Kujawski.

11. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i 
unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

12. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

13. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których 
zamieszkują mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty. 

14. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych. 

16. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 



nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez 
właściciela nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

17. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet oraz 
zwrotu kosztów podróży przysługujących radnym Rady Miejskiej. 

18. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty uzdrowiskowej, 
inkasenta i zarządzenia poboru tej opłaty w drodze inkasa oraz określenia 
wynagrodzenia za inkaso.  

19. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia bonifikaty od 
opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości. 

20. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości do mienia 
komunalnego. 

21. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie określenia dla celów publicznego transportu 
zbiorowego przystanków komunikacyjnych na terenie gminy, a także warunków i 
zasad korzystania z tych przystanków.

22. Interpelacje i zapytania.
23. Wolne wnioski.
24. Zakończenie obrad XXI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.

Ad 1.Otwarcie obrad XXI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
- stwierdzenie quorum
- przedstawienie i przyjęcie porządku obrad.
Otwarcia  obrad  XXI  Sesji  VI  kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu  Kujawskim  dokonał 
Przewodniczący Rady Miejskiej Pan Marek Golasiński, informując, że w obradach uczestniczy  14 
radnych (lista obecności w załączeniu). 
Ponadto obecni byli:
Burmistrz Brześcia Kujawskiego – Pan Wojciech Zawidzki;
Z-ca Burmistrza Brześcia Kujawskiego – Pan Paweł Małas;
Skarbnik Gminy – Pani Joanna Wojtczak;
Sekretarz Gminy – Pan Leszek Ołdyński;
Dyrektor  Zakładu Usług Komunalnych – Pan  Waldemar Kamiński;
Naczelnik Wydziału Spraw Obywatelskich i Promocji –  Pan Tomasz Chymkowski;
Radca Prawny – Pan Wojciech Borkowski;
Przedstawiciel firmy „DORFIN  spółka z o. o – Pan Jarosław Korpal.
Kierownicy jednostek organizacyjnych;
Sołtysi;
Pozostali goście.
Przewodniczący  RM   zapytał czy  ze  strony  Radnych  są propozycje   ewentualnej  zmiany  do 
przygotowanego  porządku obrad  dzisiejszej sesji.
Radny Ryszard Szeleziński wniósł aby ze względu na to, że Sejm i Senat cały czas pracuje nad 
poprawkami ustawy dotyczącej utrzymania porządku i czystości w gminach, i że wpłynął wniosek 
do  senatu  o  przedłużenie  terminu  przyjmowania  uchwał  przez  Rady  dotyczących  uchwał 
„śmieciowych”, w związku z tym, że mogą być istotne zmiany aby z porządku obrad dzisiejszej 
sesji wycofać wszystkie punkty związane z ta ustawą czyli  od punktu 10 do punktu 16. Radny 
Szeleziński dodał,  że Główny Urząd Statystyczny podał,  że w Polsce ponad 2 mln.  Ludzi żyje 
poniżej progu ubóstwa. W województwie kujawsko – pomorskim ponad 200.000 osób aby przeżyć 
musi korzystać z opieki społecznej.   W naszej gminie 850 rodzin korzysta także z pomocy opieki 
społecznej.  Radny dodał, że właśnie takim ludziom i takim, którzy sumiennie gospodarują wywóz 
śmieci  rząd  przygotował  „świąteczny  podarunek”  poprzez  wprowadzenie  ustawy  śmieciowej 



dzięki, której mieszkańcy będą musieli płacić od 100% do 200% więcej niż do tej pory. Dlaczego 
więc do tej pory firmy wywożące śmieci przy obecnych stawkach są rentowe i skąd  potrzeba aby te 
stawki były tak wysokie? Radny Szeleziński dodał, że najgorsze jest to , że rząd przyjął ustawę ale 
wykonanie jej  zlecił  gminom. Dodał,  że  to  nie  jest  tak jak powinno być,  gdyż gminy zamiast  
wykonać  odcinek  drogi,  odcinek  chodnika  czy  kanalizację  będą  musiały  dokładać  do  ustawy 
„śmieciowej” i wobec tego nie może być zgody z naszej strony aby ludzie  mający trudną sytuację  
finansową wydawali  środki  na  bogate  korporacje  śmieciowe  często  z  kapitałem zagranicznym. 
Dlatego  więc  Radny  Ryszard  Szeleziński  jest  wnioskuje  aby  zdjąć  z  porządku  obrad  wyżej 
wymienione punkty.
Burmistrz Wojciech Zawidzki zapytał czy to jest formalny wniosek?
Radny R. Szeleziński tak to jest formalny wniosek.
Burmistrz  W.  Zawidzki  przypomniał,  że  na  komisjach  wniósł  aby  stawki  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi kształtowały się następująco: za zmieszane 10 zł a za zbierane i odbierane 
w sposób selektywny 7zł.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Marek  Golasiński  dodał,  że  popiera  wniosek  Radnego 
Szelezińskiego  gdyż  trwają  prace  związane  z  nowelizacją   ustawy  o  utrzymaniu  czystości  i  
porządku w gminach, zmiany te dotyczą  nowych kryteriów ustalania wysokości opłat. 
Pan Jarosław Korpal odnośnie omawianej ustawy  przekazał, że 14 grudnia wpłynęły do sejmu 
poprawki do ww. ustawy , które następnie zostały przekazane do konsultacji, zakładają one wejście 
w życie przepisów dotyczących tych zmian 14 dni po ogłoszeniu w Monitorze Polskim natomiast 
przepisy dotyczące  przesunięcia  terminów wprowadzania  uchwał  wchodzi  w życie  z  dniem 01 
stycznia 2013r, który przesuwa terminy podejmowania uchwał do końca stycznia 2013r.
Przewodniczący RM M. Golasiński przystąpił do przegłosowania wniosku Radnego Szelezińskiego 
dodając ,  że porządek obrad może być zmieniony zgodnie z art.20 ust.  1a  u.s.g.  bezwzględną 
większością głosów  ustawowego składu Rady.  Przewodniczący RM przeprowadził głosowanie w 
sprawie zmiany porządku obrad poprzez zdjęcie niżej wymienionych projektów uchwał:

10. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku 
na terenie Gminy Brześć Kujawski.

11. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat 
ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania i 
unieszkodliwiania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych i 
transportu nieczystości ciekłych. 

12. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełniać 
przedsiębiorca ubiegający się o uzyskanie zezwolenia na prowadzenie działalności w 
zakresie opróżniania zbiorników bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych. 

13. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi na terenie nieruchomości, na których zamieszkują 
mieszkańcy oraz ustalenia stawki opłaty. 

14. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczania 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

15. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
zamieszkałych. 

16. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia szczegółowego sposobu i zakresu 
świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 
nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów, w zamian za uiszczoną przez właściciela 
nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 



Rada Miejska w Brześciu Kujawskim czternastoma głosami „za” brakiem głosów 
„przeciwnych” i brakiem głosów wstrzymujących się” przyjęła wniosek Radnego Ryszarda 

Szelezińskiego w sprawie wycofania z porządku obrad wszystkich punktów dotyczących 
ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.

Przewodniczący RM M. Golasiński zaproponował również aby z porządku obrad dzisiejszej sesji 
zdjąć  punkt  17  czyli  „Omówienie  i  przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  przyznawania  i 
wysokości  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży  przysługujących  radnym  Rady  Miejskiej. 
Przewodniczący  dodał,  że  projekt  tej  uchwały  wymaga  ponownego  przeanalizowania. 
Przewodniczący dodał, że celem wprowadzenia tej uchwały było aby usystematyzować wypłacanie 
comiesięcznych diet Radnym. Przewodniczący dodał, że diety Radnych Rady Miejskiej są jednymi 
z najniższych spośród diet Radnych z terenu powiatu włocławskiego. Poinformował także, że w 
roku 2011 łączna kwota  wypłaconych diet radnych wyniosła 51.480 zł co w przeliczeniu na średnią 
miesięczną na jednego radnego wyniosło 306,42. W roku 2012 łączna kwota to 42.120zł co daje 
średnią  250,71  miesięcznie.  W  budżecie  gminy  na  2013r.  zabezpieczono  środki  w  kwocie 
110.000zł. Kwota ta obejmuje wydatki na  diety radnych oraz 45.000,- na diety dla sołtysów inne 
koszty związane z funkcjonowaniem rady.  Wobec tego zapytał kto jest  za zdjęciem z porządku 
obrad  dzisiejszej  sesji  punktu  17  czyli  „Omówienie  i  przyjęcie  uchwały  w  sprawie  zasad 
przyznawania  i  wysokości  diet  oraz  zwrotu  kosztów  podróży  przysługujących  radnym  Rady 
Miejskiej.„?

Rada Miejska w Brześciu Kujawskim trzynastoma  głosami „za” brakiem głosów 
„przeciwnych” i jednym głosem wstrzymującym się” przyjęła wniosek Przewodniczącego RM 

M.  Golasińskiego  w sprawie wycofania z porządku obrad punktu 17 czyli „Omówienie i 
przyjęcie uchwały w sprawie zasad przyznawania i wysokości diet oraz zwrotu kosztów 

podróży przysługujących radnym Rady Miejskiej„.

Przewodniczący RM M. Golasiński poinformował, że został złożony wniosek Burmistrza Brześcia 
Kujawskiego  w  sprawie   poszerzenia  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  o  punkt  dotyczący  : 
„Omówienie  i  przyjęcie   uchwały   w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr XXVIII/172/09  z  dnia 
02.06.2009  roku  dotyczącej  przyjęcia  i  zatwierdzenia  Planu  Odnowy miejscowości  Brześć 
Kujawski”.
Pani  Teresa  Roszak  przekazała,  że  potrzeba  wprowadzenia  zmiany  w  tym  planie  powstała  z 
konieczność  uzupełnienia  wniosku,  który  został  złożony  w  Urzędzie  Marszałkowskim o  zapis 
„Utworzenie miejsc o szczególnym znaczeniu” taki punkt został  uzupełniony w tym planie i w 
związku z tym jest prośba przyjęcie i zatwierdzenie na dzisiejszej sesji.
Radny J. Karkosiński zapytał jakiego miejsca dotyczy ten obszar?
Pani  T.  Roszak  odpowiedział,  że  obszar  ten  dotyczy  zagospodarowania  terenu  prze  Szkole 
Podstawowej Nr 1 w Brześciu Kujawskim czyli pobudowanie skateparku. 
Wobec tego Przewodniczący RM M. Golasiński zapytał kto jest za przyjęciem wniosku Burmistrz 
Brześcia  Kujawskiego  dotyczącego  poszerzenie  porządku  obrad  dzisiejszej  sesji  o  punkt  : 
„„Omówienie  i  przyjęcie   uchwały   w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXVIII/172/09  z  dnia 
02.06.2009  roku  dotyczącej  przyjęcia  i  zatwierdzenia  Planu  Odnowy  miejscowości  Brześć 
Kujawski”.

Rada Miejska w Brześciu Kujawskim trzynastoma  głosami „za” brakiem głosów 
„przeciwnych” i jednym głosem wstrzymującym się” przyjęła wniosek  Burmistrza Brześcia 
Kujawskiego  w sprawie poszerzenie porządku obrad dzisiejszej sesji o punkt : „Omówienie i 

przyjęcie  uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/172/09 z dnia 02.06.2009 roku 
dotyczącej przyjęcia i zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Brześć Kujawski”.

Następnie  Przewodniczący  RM  M.  Golasiński  zapytał  kto  jest  za  przyjęciem  porządku  obrad 



dzisiejszej sesji wraz z wniesionymi poprawkami?

Rada Miejska w Brześciu Kujawskim czternastoma głosami „za” brakiem głosów 
„przeciwnych” i brakiem głosów wstrzymujących się” przyjęła zmieniony porządek obrad 

dzisiejszej sesji.

Ad  2.  Przyjęcie  protokołu  z  obrad  XX   Sesji  VI  Kadencji  Rady  Miejskiej  w  Brześciu 
Kujawskim.

Rada Miejska trzynastoma  głosami „za”, przy jednym głosie wstrzymującym się”
 i  braku głosów „przeciwnych” przyjęła protokół

z obrad  XX Sesji VI kadencji Rady Miejskiej.

Ad 3. Przedstawienie informacji Burmistrza Brześcia Kujawskiego dotyczącej prac między 
sesjami Rady Miejskiej.
Burmistrz Wojciech Zawidzki przedstawił  zadania, które były realizowane między obradami Sesji 
Rady Miejskiej  tj:  koniec roku to zakończenie i  wszystkie  działania  zmierzające do rozliczenia 
wszystkich inwestycji  wprowadzonych i  zaplanowanych w danym roku. Do takich zadań, które 
zostały zakończone to: dokonano rozliczenia zadań inwestycyjno – finansowych z tzw. funduszu 
„drzewkowego” obszar Brzeskiej Strefy Gospodarczej i obszar Falborka, odebrano pierwszy etap 
przebudowy drogi gminnej w Wieńcu – Zalesiu, odebrano pierwszy etap kanalizacji sanitarnej przy 
ul.  Krakowskiej,  zakończono  i  odebrano  remont  świetlicy  wiejskiej  w  Sokołowie  oraz  wieży 
ratuszowej w Brześciu Kujawskim, dokonano zakupu i odebrano wóz asenizacyjny dla Zakładu 
Usług Komunalnych, trwa przygotowanie wniosku na zadanie pn. „Odbudowa szlaku wodnego na 
rzece Zgłowiączce, trwają przygotowania do zakupu samochodu strażackiego dla OSP w Kąkowej 
Woli,  inne  drobne  rozliczenia  z  Funduszu  Sołeckiego  i  wszystkie  inne  sprawy  należące  do 
Burmistrza i pracowników Urzędu. 

Przed przystąpieniem do omawiania uchwał, Przewodniczący Rady Miejskiej Marek 
Golasiński  poinformował,  że      projekty  uchwał  były  omawiane  na  posiedzeniach   
Komisji Rady Miejskiej w dniach 05 listopada 2012  r.,   07 listopada 2012r. i 12 listopada   
2012r.      w związku z tym  przystąpiono do rozpatrywania i  przyjmowania uchwał.  

Radny  R.  Szeleziński  zapytał  jakie  są  poczynania  na  temat   budowy  obwodnicy  Brześcia 
Kujawskiego i ronda?
Burmistrz  W.  Zawidzki  na  temat  obwodnicy odpowiedział,  że   w tym roku  nie  planowane  są 
wydatki  związane z obwodnicą  dopóki  nie  będzie ostatecznej  decyzji  z koncepcją obwodnicy. 
Niedawno było spotkanie wszystkich gmin w Starostwie Powiatowym i został zgłoszony wniosek 
do Strategii Rozwoju, w którym jednym z kilku elementów jest udrożnienie drogi Włocławek – 
Brześć  Kujawski  w  tym  budowa  obwodnicy  Brześcia  Kujawskiego  jako  zadanie  centralne. 
Zobaczymy  jaka  będzie  decyzja.  Odnośnie  ronda  Burmistrz  przekazał,  że  ewentualnie  część 
gruntów pozyskanych od kolei może być przeznaczone pod ewentualne rondo. Burmistrz dodał, że 
żadnych informacji nie mamy od Zarządu Dróg Krajowych na temat budowy ronda. 
Radny R. Szeleziński odnośnie tego, że w tym roku nie będzie zapłacone za koncepcję dot. budowy 
obwodnicy zapytał czy budżecie na rok 2013 jest ta kwota zaplanowana?
Pani  Skarbnik  Joanna  Wojtczak  przekazała,  że  w  dziale  600  rozdział  60016  paragraf  4390 
zaplanowane jest na ten cel 90280,- zł.

Ad 4.  Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.
Radny R. Szeleziński zapytał dlaczego w materiałach przekazanych na posiedzeniu komisji są inne 
dane niż w materiałach przekazanych w dniu dzisiejszym, z czego to wynika i dlaczego w tak 



krótkim czasie są aż taki rozbieżności?

Pani Skarbnik  J. Wojtczak poinformowała, że te rozbieżności wynikają z pomyłki, ponieważ była 
korekta dochodów majątkowych o 200.000,- a zwiększone były dochody bieżące też o 200.000,- z 
tytułu wykonania na podatku rolnym i od nieruchomości i po prostu nie zostało to wprowadzone, 
ale zostało to naniesione.  Pani Skarbnik dodała, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 
na rok 2012 został przedłożony ponownie ponieważ zostały wprowadzone poprawki ze względu na 
tą pomyłkę i został wprowadzony nowy załącznik odnośnie dotacji  do niepublicznej Szkoły 
Podstawowej w Kąkowej Woli, ponieważ przy wyliczaniu kwoty dotacji nie zostało ujęte jedno 
dziecko dlatego więc 300zł należało  wprowadzić, są również korekty w odpisie na zakładowy 
fundusz świadczeń socjalnych, przeniesione również zostały środki z remontów zaplanowanych na 
Urząd na założenie monitoringu na Stadionie Miejskim w kwocie 15.000,-, zmiana jest również 
kwoty zakupu samochodu strażackiego gdzie zwiększenie jest o1.000,- . Wszystkie te zmiany nie 
powodują ogólnej kwoty dochodów ani wydatków jak również nie ma wpływu na zmianę deficytu 
budżetowego na rok 2012. 

Radny J. Karkosiński zapytał czy zostały zabezpieczone środki na sprowadzenie tego samochodu?
Pani Skarbnik odpowiedział, że został ogłoszony przetarg i firma, która ten przetarg wygrała sama 
ponosi koszty  przyprowadzenia tego samochodu, z naszej strony są zaplanowane  środki, które 
zostaną przeznaczone na rejestrację tego samochodu.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła dwunastoma  głosami „za”,przy dwóch głosach „wstrzymujących się” 

i braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w budżecie gminy na 2012 rok.

Ad 5. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.
Pani Skarbnik J. Wojtczak poinformowała, że przedłożyła załącznik, w którym nastąpiły zmiany w 
zakresie prognozy  kwoty długu, ze względu na to, że zmieniły się wartości wydatków bieżących i 
majątkowych. Pani Skarbnik dopowiedziała, że uchwała ta jest oczywiście powiązana z uchwałą w 
sprawie zmian w budżecie. 

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła dwunastoma  głosami „za”,przy dwóch głosach „wstrzymujących się” 
i braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.

Ad 6. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie ustalenia jednostkowych stawek dotacji 
przedmiotowych na 2013r. dla samorządowego zakładu budżetowego.
Radny R. Szeleziński zapytał Dyrektora Zakładu Usług Komunalnych Waldemara Kamińskiego czy 
ma jakieś uwagi do przedstawionych propozycji?
Dyrektor Zakładu Usług Komunalnych Waldemar Kamiński przekazał, że wysokość jednostkowych 
stawek dotacji proponowanych na 2013 rok zabezpiecza funkcjonowanie podstawowych 
działalności, wysokość tych stawek nie wymaga wprowadzenia żadnych korekt. Jest to nie 
wymuszone, jest to rzecz która wynika z obecnych stanów finansów prowadzonej działalności.
 

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła czternastoma głosami „za”,przy braku głosów „wstrzymujących się” i 

braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  ustalenia jednostkowych stawek dotacji 
przedmiotowych na 2013r. dla samorządowego zakładu budżetowego.

Ad 7. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.
Pani Skarbnik odnośnie WPF na rok 2013 przekazała, że jest to prognoza zawierająca dochody i 



wydatki, które są odzwierciedlone w projekcie uchwały budżetowej, zawierająca również nowe 
wskaźniki jak i nową wielkość zaciąganych kredytów, wskaźniki, które wynikają z ustawy o 
finansach publicznych nie zostały przekroczone w zakresie długu. Ta wieloletnia prognoza 
finansowa spełnia wszystkie wymogi formalne określone w u o finansach publicznych, w związku z 
tym opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w tym zakresie jest pozytywna. Najważniejsze jest 
aby uchwała w sprawie WPF  współgrała z uchwałą budżetową oraz to, że spłaty rat w 
poszczególnych latach nie przekraczają progów określonych ustawą o finansach publicznych.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła dwunastoma  głosami „za”,przy dwóch głosach „wstrzymujących się” 
i braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020.

Ad 8. Omówienie i przyjęcie  uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brześć Kujawski 
na rok 2013;
a) wystąpienie Burmistrza Brześcia Kujawskiego w sprawie projektu budżetu;
Burmistrz Wojciech Zawidzki przekazał, że budżet na 2013 jest kontynuacją i konsekwencją 
wieloletnich zamierzeń inwestycyjnych. W tym czasie bardzo intensywnie wykorzystywane były 
środki zewnętrzne. Rok 2013 będzie rokiem kończącym te największe i najważniejsze inwestycje 
czyli m. in. kanalizacja sanitarna przy ul. Krakowskiej, Targowej, I Armii WP i Rybaki. Poza tym w 
przyszłym roku kończymy również budowę przydomowych oczyszczalni ścieków. Przyszły rok 
również zakończy inwestycje dotyczące budowy dróg i ulic, pozostaną tylko te drobne. Burmistrz 
dodał, że te dwa kierunki czyli budowa dróg i kanalizacji, które obciążały budżet i pozyskiwały 
środki z zewnątrz. Jedne z większych inwestycji, które pozostają na rok 2013 bądź 2014 jest 
budowa dróg w miejscowości Wieniec – Zalesie,  dalszy ciąg budowy dróg na osiedlu Falborek 
oraz zagospodarowanie terenu przy Szkole Podstawowej Nr 1 w Brześciu Kujawskim i kończona 
kanalizacja. To wszystko zaplanowane jest jako wieloletnie inwestycje. Wobec tego Burmistrz 
dopowiedział, że opracowanie budżetu nie jest łatwą sprawą ale nie należy rezygnować z żadnych 
zadań tym bardziej, że jest możliwość wykorzystania środków  zewnętrznych trzeba iść na przód i 
ewentualnie później w ciągu roku korygować. W związku z tym poprosił radnych o pozytywne 
podejście do uchwalania projektu budżetu na rok 2013. 
b) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z ewentualnymi autopoprawkami;
Z-ca Przewodniczącego RM Pan Piotr Pakulski odczytał projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
budżetu na 2013 r.
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej;
Pozytywne opinie Regionalnej Izby  Obrachunkowej w sprawie przedłożonego projektu uchwały w 
sprawie uchwalenia budżetu na 2013r,  projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Brześć Kujawski na lata 2012-2020 oraz opinię o możliwości sfinansowania 
planowanego deficytu, przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej na 2013 rok odczytał 
Przewodniczący RM Marek Golasiński. 
d) odczytanie opinii komisji właściwej ds. budżetu;
Przewodniczący Komisji ds.  finansów i budżetu, rolnictwa i ochrony środowiska Radny Ryszard 
Szeleziński biorąc po uwagę opinię Komisji ds. zdrowia i opieki społecznej, edukacji, kultury i 
sportu, porządku publicznego przedstawił  opinię ws. projektu budżetu gminy na rok 2013, w której 
poza jednym wnioskiem dotyczącym przeanalizowania wpływów w dziale 700 rozdziale 70005 par. 
0770 dot. wpływów z tytułu odpłatnego nabycia praw własności oraz prawa użytkowania 
wieczystego nieruchomości, nie wnosi uwag. 
e) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;
Przewodniczący RM Pan Marek Golasiński otworzył dyskusję nad projektem uchwały budżetowej.
Burmistrz W. Zawidzki na temat przeanalizowania wpływów przekazał, że nie możemy analizować 
wpływów nie zależnych od nas (wpływy podatkowe) jeżeli chodzi o wpływy z tytułu odpłatnego 
nabycia praw własności to zostały one nie do szacowane, majątku do sprzedania mamy o 
kilkakrotnie większej wartości  niż zaplanowane. W pierwszej kolejności będziemy starać się by 



zrealizować ten cel. Burmistrz dodał, że nie warto rezygnować z części inwestycji kiedy jest 
możliwość zewnętrznego finansowania, w ciągu roku będziemy czuwać nad tym.
Radny R. Szeleziński dodał, że ta opinia komisji budżetowej wzięła się z tego, gdyż wiadomo, że 
wykonanie w roku bieżącym jest bardzo niskie i dlatego są obawy , że w roku przyszłym może być 
podobnie a zaplanowane wpływy są lekko przeszacowane. 
Radny R. Szeleziński zapytał odnośnie tego, że swego czasu rząd obiecywał, że z funduszu 
centralnego gminy otrzymają dotacje na utrzymanie przedszkoli czy nasza gmina otrzymała taką 
dotację?
Odpowiedzi udzielił z-ca Burmistrza Paweł Małas informując, że do dzisiejszego dnia żadnej 
dotacji na wychowanie przedszkolne gmina nie otrzymała. Jedyne co dostaliśmy to  subwencję  , 
jest to  dotacja dla 24 sześciolatków, którzy poszli do pierwszych klas.  Subwencja ma wpływać 
systematycznie ma się zwiększać z roku na rok i ma obejmować na jednego przedszkolaka za jedną 
godzinę ponad programową 1 zł. W 2013 roku program ten ma być rozpoczęty i ma być 
realizowany ale zagrożenie jest takie, że ta godzina ponadprogramowa, która z przyjętej uchwały 
jest na kwotę 1, 50zł a otrzymana subwencja na kwotę 1zł  skutkuje tym, że my tej subwencji 
otrzymamy mniej  o 0,50 groszy za każdą godzinę. Subwencja ta odgórnie nie będzie skutkowała na 
nasz budżet. 
f) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła dwunastoma  głosami „za”,przy jednym  głosie „wstrzymującym się” i 

jednym głosie  „przeciwnym” uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu gminy Brześć 
Kujawski na rok 2013

Ad 9.Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  czternastoma  głosami „za”,przy braku  głosów „wstrzymujących się” 
i braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie przyjęcia Gminnego programu profilaktyki 

i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii.

Ad 10. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty uzdrowiskowej, 
inkasenta i zarządzenia poboru tej opłaty w drodze inkasa oraz określenia wynagrodzenia za 
inkaso.  
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  czternastoma  głosami „za”,przy braku  „wstrzymujących się” i 

braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie określenia wysokości opłaty uzdrowiskowej, 
inkasenta i zarządzenia poboru tej opłaty w drodze inkasa oraz określenia wynagrodzenia za 

inkaso.  

Ad 11. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielenia bonifikaty od 
opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości. 
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.

Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 



głosowania.
Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.

Rada Miejska przyjęła  trzynastoma   głosami „za”,przy jednym głosie  „wstrzymującym się” 
i braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie określenia zasad udzielenia bonifikaty od 

opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 
nieruchomości. 

Ad 12. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie nabycia nieruchomości do mienia 
komunalnego. 
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  czternastoma  głosami „za”,przy braku głosów  „wstrzymujących się” 

i braku głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  nabycia nieruchomości do mienia 
komunalnego. 

Ad 13. Omówienie i przyjęcie uchwały w sprawie określenia dla celów publicznego transportu 
zbiorowego przystanków komunikacyjnych na terenie gminy, a także warunków i zasad 
korzystania z tych przystanków.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  trzynastoma   głosami „za”,przy jednym głosie  „wstrzymującym się” i braku 

głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie określenia dla celów publicznego transportu 
zbiorowego przystanków komunikacyjnych na terenie gminy, a także warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków.

Ad 14. Omówienie i przyjęcie  uchwały  w sprawie zmiany uchwały Nr XXVIII/172/09 z dnia 
02.06.2009  roku  dotyczącej  przyjęcia  i  zatwierdzenia  Planu  Odnowy miejscowości  Brześć 
Kujawski.
Przewodniczący obrad poprosił o dyskusję w sprawie ww. projektu uchwały.
Radni  nie  wnieśli  żadnych  uwag  do  przedmiotowej  uchwały,  wobec  tego  przystąpiono  do 
głosowania.

Po rozpatrzeniu projektu uchwały  przystąpiono do głosowania.
Rada Miejska przyjęła  trzynastoma   głosami „za”, przy jednym głosie  „wstrzymującym się” i braku 
głosów „przeciwnych” uchwałę w sprawie  zmiany uchwały Nr XXVIII/172/09 z dnia 02.06.2009 

roku dotyczącej przyjęcia i zatwierdzenia Planu Odnowy miejscowości Brześć Kujawski.

Ad 15. Interpelacje i zapytania.
Nikt nie zgłosił interpelacji ani zapytania.
Ad 16. Wolne wnioski.
Radny R. Szeleziński przekazał, że ostatnio miał przyjemność uczestniczyć na dwóch spotkaniach, 
podczas których młodzież ze Szkoły Podstawowej Nr 1 i Gimnazjum Nr 2 w Wieńcu wykonała 
przedstawienia, w których tematyka była bardzo dobrana (dotyczyła przemocy) a jeszcze lepsze 
wykonanie. Radny dodał, że takie przedstawienia powinny być pokazywane szerszej publiczności, 
jak również pogratulował tym dzieciom jak i nauczycielom prowadzącym za to, że został 
przedstawiony problem.



Ad 17. Zakończenie obrad XXI  Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej w Brześciu Kujawskim.
Przewodniczący  RM.  M.  Golasiński  podziękował  wszystkim  za  przybycie,  udział  i  zakończył 
obrady XXI Sesji VI Kadencji Rady Miejskiej.

Protokół sporządziła: Magdalena Mierzwicka.


